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F o r s l a g  t i l  f o l k e t i n g s b e s l u t n i n g  

o m  u d s æ t t e l s e  a f  a d g a n g s r e g u l e r i n g  t i l  v i d e r e g å e n d e  u d d a n n e l s e .  

Fremsat den 12. april 1977 af Freddy Madsen (DKP), Tove Jørgensen (DKP), 
og Ib Nørlund (DKP). 

Folketinget pålægger undervisningsministeren at udskyde iværksættelsen af den planlagte 
adgangsregulering i mindst ét år. 

Bemærkninger  til forslaget. 

I forbindelse med den øjeblikkelige indførelse af 
adgangsreguleringen, og specielt med den koordi- 
nerede tilmelding, kan der påvises en lang række 
usikkerhedspunkter. 

Der er f. eks. ikke sket nogen som helst oriente- 
ring af de elever, der går på de studieforberedende 
uddannelser, på trods af de planlagte meget store 
ændringer i tilmeldingsproceduren. Endnu ringere 
stillet er de grupper, der i øjeblikket er uden for 
uddannelsessystemet, og værst stillet er de, der øn- 
sker optagelse på en læreanstalt eller et universitet 
på dispensation. 

Hertil kommer, at de tre universiteter, der indtil 
nu har haft mulighed for at udtale sig om det ud- 
sendte optagelsesbekendtgørelsesudkast, Køben- 
havns, Århus og Odense universiteter, alle ud- 
trykker store betænkeligheder med hensyn til, om 
det overhovedet kan lade sig gøre uden at ramme 
de nye studerende på en urimelig og utilsigtet måde. 
Fra konsistorierne på Københavns universitet og 
Odense universitetscenter kommer der enstemmige 
opfordringer til at udskyde adgangsbegrænsningen. 
Århus universitet har ikke haft tid til at behandle 
sagen i konsistorium, men dettes forretningsudvalg 

har afgørende tekniske indvendinger mod en iværk- 
sættelse af adgangsbegrænsningen allerede i som- 
meren 1977. I den omhandlede sag udtrykker kon- 
sistorium på Københavns universitet sine betænke- 
heder i udtalelse af 16. marts 1977. Det hedder heri 
bl. a.: 
홢Konsistorium er derudover gjort bekendt med 

de tidsrammer, adgangsbegrænsningen er planlagt 
gennemført under. Hertil ønsker konsistorium at 
bemærke, at de stramme tidsfrister for behandling 
af ansøgere virker urealistiske, samt at ansøgere 
vil få meget sen besked, om de er optaget og hvor 
de er optaget. For ansøgere, der optages på uddan- 
nelsesinstitutioner, som ligger fjernt fra deres bopæl, 
vil det virke ekstra urimeligt, og det vil kunne skabe 
så store problemer for disse at finde en bolig, ind- 
rette sig o.s.v., at det kan frygtes, at disse ikke kan 
påbegynde deres uddannelse pr. 1. september. 

Disse konsekvenser sammenholdt med den usik- 
kerhed og de uheldige virkninger, det foreliggende 
bekendtgørelsesudkast vil skabe på en række afgø- 
rende områder, gør, at konsistorium må opfordre 
ministeren til at udskyde adgangsbegrænsningens 
indførelse." 


